

Maj I. Mohammad, CD



Maj Idrees Mohammad joined the CAF in 1999 as an Electrical Distribution Technician. After completing five years of service as a NCM, he was accepted in the UTPNCM program and became a Construction Engineer in the Royal Canadian Air Force.

After completing high school in Toronto, Maj Mohammad went to George Brown College and completed a Technologist Diploma in Industrial Controls and Electronics Engineering. He worked in the private sector as a technologist before joining the CAF. After joining the CAF, Maj Mohammad completed a bachelor's degree in electrical engineering and several certifications (electrician certificate interprovincial commercial/residential construction and maintenance, fire alarm systems, security systems, high voltage transmission lines, and related safety certifications)

Maj Mohammad has enjoyed a diverse and rewarding military career which has taken him to many places in Canada from the east coast, like Gagetown, Greenwood, Halifax, to Trenton, Borden, Kingston, Ottawa, Petawawa, Thunder Bay, Cold Lake, and Nashville, Tennessee. He also spent a year in the Sinai, Egypt, as a MFO Engineer and a few months at NATO School in Germany. Before coming to RCN, C Navy (NIR), he was at CJOC J Engr to support deployed ops.

While Maj Mohammad's career has been diverse in nature, one constant has been the great people with whom he has worked over the years. He is extremely grateful for their comradeship and support in assisting him to achieve success.

The success of a service member's career also depends very much on the support of family; Idrees is extremely indebted to his wife, Rukhsana, and two boys for their patience and determination during trying times and postings.

Maj Idrees Mohammad will remain in Ottawa with his family for the immediate future, where he will provide electrical installation services to the private construction sector.



Maj I. Mohammad, CD



Le major Mohammad a joint les FAC en 1999 en tant que technicien en distribution électrique. Après cinq années de service en tant que militaire du rang, il a été accepté dans le programme de formation universitaire à l'intention des militaires du rang (PFUMR) et est devenu ingénieur en construction dans la Force aérienne royale canadienne.

Après avoir terminé ses études secondaires à Toronto, le major Mohammad est allé au Collège George Brown où il a obtenu un diplôme de technologue en génie des commandes industrielles et électroniques. Il a travaillé dans le secteur privé en tant que technologue avant de rejoindre les FAC. Après son engagement dans les FAC, le major Mohammad a obtenu un baccalauréat en génie électrique et plusieurs certifications (certificat d'électricien en construction et entretien commercial/résidentiel interprovincial, systèmes d'alarme incendie, systèmes de sécurité, lignes de transmission haute tension et certifications connexes en matière de sécurité).

Le major Mohammad a eu une carrière militaire diversifiée et enrichissante qui l'a conduit dans de nombreux endroits au Canada, de la côte Est à Gagetown, Greenwood, Halifax, à Trenton, Borden, Kingston, Ottawa, Petawawa, Thunder Bay, Cold Lake, et Nashville, Tennessee. Il a également passé une année au Sinaï, en Égypte, en tant qu'ingénieur pour la Force multinationale et Observateurs (FMO), ainsi que quelques mois à l'école de l'OTAN en Allemagne. Avant de rejoindre la Marine royale canadienne (MRC), il était à l'État-major interarmées du Canada (Ing J COIC) pour soutenir les opérations déployées.

Bien que la carrière du major Mohammad ait été diversifiée, l'une des constantes a été les excellentes personnes avec lesquelles il a eu la chance de travailler au fil des ans, qui l'ont aidé à atteindre son succès. Il est extrêmement reconnaissant pour leur soutien et leur camaraderie.

Le succès de la carrière d'un militaire dépend également beaucoup du soutien de sa famille; Idrees est extrêmement redevable à sa femme, Rukhsana, et à ses deux garçons pour leur patience et leur détermination pendant les moments difficiles et les mutations.

La famille du major Idrees Mohammad restera à Ottawa dans un avenir immédiat, où il fournira des services au secteur privé de la construction, en particulier dans les installations électriques.

